SLOH – OSOBNÍ DOPIS
Zaměříme se na dopis formálnější, který byste psali svému učiteli, neboť nyní tento typ dopisu asi využijete nejvíce. NEZAPOMEŇTE TYTO INFORMACE VYUŽÍT PŘI PSANÍ DALŠÍCH DOPISŮ !
FORMÁLNÍ OSOBNÍ DOPIS
1. Nesmí chybět OSLOVENÍ. 
Záleží, zda si chcete držet uctivý odstup, pak zvolíte oslovení Vážená paní učitelko/ Vážený pane učiteli; nebo zda chcete být osobnější, pak napíšete Milá paní učitelko/ Milý pane učiteli. Oslovení pouze Paní učitelko,/ Pane učiteli, není příliš vhodné.
Pokud zvolíte pozdrav Dobrý den, paní učitelko,/ Dobrý den, pane učiteli, je spíše neformálního rázu, je však možný, nezapomeňte mezi pozdrav a oslovení vložit čárku.
V žádném případě také nedávejte k sobě v oslovení funkci a příjmení (tj. např. Vážený pane učiteli Bouško), přednost má funkce (např. učitel, starosta, ředitel) či titul (např. inženýr), tj. v našem případě: Vážený pane učiteli,/ Vážený pane řediteli, 
Příjmení se v oslovení používá pouze v případě, pokud nějaký člověk nemá žádný titul ani funkci, kterou bychom ho mohli označit, např. Vážený pane Kučero,
2. Po oslovení vždy musíme napsat čárku, další text píšeme až na dalším řádku, a to s malým písmenem.
3. V textu dopisu píšeme zájmena osobní a přivlastňovací typu Ty, Tobě, Ti, Tvoje, Vy, Vaše, Vás s velkým písmenem, je to jakési vyjádření úcty k adresátovi.
4. Na konci dopisu se rozloučíme některou z ustálených nevětných formulek: S pozdravem, Se srdečnými pozdravy,  v e‑mailu lze také S přáním pěkného dne  –⁠ za těmito pozdravnými formulemi se nepíše žádné interpunkční znaménko.
Případně se můžete rozloučit větnou formulkou typu: Těším se na brzké setkání a srdečně zdravím. Děkuji za odpověď a přeji mnoho zdraví. Za těmito pozdravnými formulemi píšeme tečku (v méně formální komunikaci eventuálně vykřičník nebo tři tečky).
Mohou se objevit i větné formulky s pokračováním na dalším řádku, např. Zdraví | Miroslav Koštíř –⁠ ani za těmito pozdravnými formulemi se nepíše žádné interpunkční znaménko.
5. V osobním dopise se může objevit i tento symbol: P. S. (lze i: P.S., PS)
význam: postskriptum (co je připsáno dodatečně (zprav. v dopise), připsaný dodatek, doložka, douška) - př: P. S. Pozdravujte babičku.

PODROBNÁ PRAVIDLA PSANÍ DOPISU (OSLOVENÍ, ZÁVĚREČNÉ FORMULKY) NALEZNETE ZDE:
https://prirucka.ujc.cas.cz/?slovo=osloven%C3%AD#bref2  (je třeba si rozkliknout odkaz: 2Oslovení a závěrečný pozdrav)
Drobnost ke grafice: mezerník vkládáme za interpunkční znaménko, ne před něj .
UVÁDÍM VZOR, JAK BY MOHL TAKOVÝ DOPIS VYPADAT, ZAMĚŘTE SE I NA PSANÍ ČÁREK, PSANÍ VELKÝCH/ MALÝCH PÍSMEN.
A) Vážený pane učiteli,
v příloze Vám posílám zpracovaný úkol z fyziky. S pozdravem
									Luděk Smetana
P. S. Prosím Vás o potvrzení přijetí e-mailu. Děkuji.

B) Milá paní učitelko,
posílám Vám svůj úkol z angličtiny. S přáním hezkého dne
									Eliška Smetanová
